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83. zasadnutie Výboru pre daňové prognózy (ďalej len „Výboru“) 
(24. 6. 2025) 

Účastníci stretnutia:  

MF SR  – Gabriel Machlica, Dušan Paur, Peter Martiška 
NBS  – Martin Nevický, Vratislav Pisca 
SLSP  – Marián Kočiš 
KRRZ  – Matúš Kubík, Jozef Medveď 
VÚB – Michal Lehuta 
ČSOB  – Marek Gábriš 
Tatra Banka – Juraj Valachy 
Unicredit Bank – Ľubomír Koršnák 
 
Zasadnutia sa zúčastnili aj analytici a analytičky Inštitútu finančnej politiky (ďalej IFP) a ďalší pozorovatelia. Výboru 
sa zúčastnil aj prezident finančnej správy Jozef Kiss. 
 

83. zasadnutie Výboru pre daňové prognózy zahájil riaditeľ Inštitútu Gabriel Machlica. Následne sa prešlo k 

samotným prognózam. Príjmovú časť prezentoval Dušan Paur a výdavkovú Peter Martiška.  

KRRZ: Pri kvantifikácii legislatívy zníženia sadzby DPH na noviny, časopisy a periodiká použili vlastný odhad 

vychádzajúci z WAR tabuliek na úrovni 30 mil. eur ročne. Ostatné menšie položky preberajú od IFP. 

Finančná správa: Podľa nich je predčasné pripisovať pokles EDS čisto v súvislosti s nesprávne uplatňovanými 

sadzbami podľa údajov eKasy. 

IFP: Indikácie na základe e-kasy sa budú analyzovať spolu s FS SR. Zavedenie troch sadzieb podľa IFP 

mohlo spôsobiť aj nesprávne účtovanie u obchodníkov. Pokles EDS v prvom kvartáli môže byť spôsobený 

viacerými faktormi, ako sme uvádzali aj v prezentácii Výboru. 

VÚB: Prístup pri zostavovaní prognózy DPH vnímajú ako korektný a transparentný, a to aj vzhľadom na spôsob, 

akým ste k tomu pristupovali v minulosti 

NBS: Zvolený scenár  EDS pri prognóze DPH sa im zdá dostatočne konzervatívny. Ich otázka smerovala na bližšie 

vysvetlenie jednorazových vplyvov v prognóze DPH? 

IFP: Jedná sa o aktualizáciu plnenia projektov RRP.  

KRRZ: Pokiaľ ide o EDS k DPH, pristupujú k tomu konzistentne, rovnako nepremietli efekt silného štvrtého kvartálu 

2024 v plnom rozsahu do predchádzajúcej prognózy, uplatňujú rovnaký prístup aj v súčasnosti. Čo sa týka samotnej 

úpravy prognózy, ich pohľad je v tomto smere podobný. Výber DPH mohol byť negatívne ovplyvnený viacerými 

zmenami na strane zaradenia položiek do jednotlivých sadzieb DPH. 

KRRZ: Prognózu dane zo sladených nápojov vidia podobne, odhad roku 2025 navyšujú o 20 mil. eur. Podrobné 

rozbitie na jednotlivé kategórie nápojov nerobili. Ako uvažujete nad sezónnosťou dane? 

 IFP: Sezónnosť je použitá z minuloročného vývoja predaja nápojov z ekasy, ktorá je ovplyvnená hlavnými 

sviatkami ako je Veľká Noc a Vianoce a letnými mesiacmi. 

NBS: Budete zverejňovať nejaké analytické rozbitie dorovnávanej dane a transakčnej dane? 

IFP: daň z finančných transakcií je súčasťou súborov, ktoré publikujeme na webovú stránku. O detailnejšej 

štruktúre komunikujeme s finančnou správou, ale zatiaľ nevieme povedať viac. 

VÚB: Prečo neindexujete dorovnávaniu daň? 
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IFP: Daň nezávisí od slovenského makroekonomického prostredia, ale od celosvetového vývoja. Keď 

dostaneme prvé dáta o jej plnení zvážime, ako ju indexovať. 

NBS: Plánujete primietnuť ETS2 do nedaňových príjmov? 

IFP: Zatiaľ to nemôžeme spraviť. Smernica o ETS2 ešte nie je transponovaná do legislatívy. ETS2 je 

zohľadnená v makroekonomickej prognóze, v daňovej bude zohľadnená po finalizácii legislatívy. Rovnako 

sekcia rozpočtu zatiaľ ETS2 a s ním súvisiaci Sociálno-klimatický fond nezohľadňuje. 

Na záver prognózy príjmov prebehla prezentácia a diskusia o možnosti kvantifikovať efekt zavedenia 

povinnosti obchodníkov prijímať bezhotovostne platby. Členovia Výboru boli vyzvaní, aby vyjadrili svoj 

názor na túto tému: 

VÚB: Osobne si myslím, že to bude mať pozitívny vplyv. Ako problém vnímam konsenzus, ktorý sme doteraz mali, 

že opatrenia, ktoré zlepšujú alebo zhoršujú výber dani nevkladáme do Výboru.  

NBS: V rámci konzistentnosti Výboru to navrhujeme nechať ako pozitívne riziko. Separátne nemáme problém 

s tým, aby sa ten odhad zverejnil.  

KRRZ: Konzervatívne odhad vnímajú ako pozitívne riziko. Uvedený príklad nábehovej krivky zo Švédska môže 

pôsobiť príliš optimisticky. Zároveň vnímajú zavedenie dane z finančných transakcií ako motiváciu prechodu k 

platbám v hotovosti. Ak má byť položka predmetom septembrového výboru, navrhujú si k tomu spraviť samostatné 

stretnutie. 

SLSP: Vnímajú pozitívne riziko a chceli by dodržiavať konzistentný prístup. Pýta sa na hodnotu podielu transakcií 

uvedených v prezentácii či ide o počet alebo objem. Tiež by vnímali nábehovú krivku s menším tempom ako s 

lineárnym rastom - ak by chcel byť konzervatívny. 

ČSOB: Prikláňame sa k tomu aby sme tento odhad do prognózy nedávali. Vzhľadom na domáce reálie a nedávno 

prijímane zmeny sa celkovo javí, že navrhovaná trajektória rastu podielu bezhotovostných transkaciú príliš silná. 

Pokojne by dynamiku stiahli aj o polovicu dole kvôli rizikovým faktorom ako transakčná daň.  

IFP: Vidíme, že nateraz je konsenzus nezapracovať opatrenie do prognózy, avšak vnímame, že by sme mohli mať 

k podobným opatreniam samostatnú diskusiu. Na odhadoch budeme ďalej pracovať. Rozumieme všetkým 

výhradám, ktoré zazneli. Okrem toho sa pripravuje aj zákon o e-faktúre, ktorý by mohol mať podobný efekt. 

Záverečná diskusia a predbežné hodnotenie 

Na záver prezentácie riaditeľ odboru daňových analýz a prognóz otvoril diskusiu a požiadal o predbežnú reakciu 

na prognózu: 

NBS:  

• Predbežne prognózu príjmov aj výdavkov hodnotíme realisticky.  

• V našej prognóze máme príjmy mierne vyššie, najmä kvôli DPH 

KRRZ: 

• Predbežne prognózu príjmov aj výdavkov hodnotíme realisticky. 

VÚB:  

• Prognózu výdavkov hodnotia predbežne realisticky.  

ČSOB:  

• Nemáme ešte definitívny názor, odpoveď pošleme v stanovenom termíne.  

SLSP:  
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• Predbežne prognózu príjmov aj výdavkov hodnotíme realisticky. 

TATRA BANKA:  

• Predbežne prognózu príjmov aj výdavkov hodnotíme realisticky. 

• Prekvapila nás len prognóza nemocenských dávok, ktorá je vyššia. Odhad výnosu dane z finančných 

transakcií vnímajú konzervatívnejšie. 

• Aké budete mať informácie z dane z finančných transakcií? 

• IFP: Výber daní predbežne vidíme na úrovni subjektov, ktorú ju platia a nie sú k dispozícii 

detailnejšie údaje. 

Unicredit Bank: 

• Predbežne prognózu príjmov aj výdavkov hodnotíme realisticky. 

Dodatočná diskusia: 

Štátna pokladnica: očakávate zmenu v solidárnom príspevku? 

IFP: Subjekt, ktorý platí väčšinu solidárneho príspevku ešte nepodal daňové priznanie, preto to ešte 

nevieme posúdiť. Prijatá legislatíva by ale mala zabrániť situácii z minulého roka. 

Záver: 

Na záver stretnutia požiadal Dušan Paur členov Výboru, aby poslali svoje hodnotenia prognózy do štvrtka 

26.06.2025, do konca pracovného dňa na nasledovné adresy: gabriel.machlica@mfsr.sk a dusan.paur@mfsr.sk.  

 
Zapísal: Jakub Zapotocký, dňa 25. 6. 2025. 
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